
STATUTÁRNÍ MĚSTO KARVINÁ
Magistrát města Karviné

Zápis 
19.  zasedání Zastupitelstva města Karviné konaného  dne 25.04.2017     

Účast Pozváno Přitomno Omluveno Neomluveno
Členové ZM 41 38 3 0
Vedoucí odborů MMK 8 8
Občané, hosté 9

Jednání zastupitelstva města zahájil a řídil primátor pan Tomáš Hanzel. Uvítal všechny přítomné a sdělil, že v době 
zahájení bylo přítomno 36 členů zastupitelstva města, tudíž bylo ZM usnášení schopno. Dále bylo přistoupeno k 
procedurálním otázkám. Primátor sdělil, že z jednání zastupitelstva města se omluvili: pan Josef Majewski, MUDr. 
Martin Gebauer a paní Dušan Důška, v průběhu jednání Ing. Dalibor Závacký. Řekl, že hlasovat budeme veřejně, 
prostřednictvím hlasovacího zařízení. Byly určeny tyto sčitatelky: Bc. Petra Klapsiová, Ivana Legerová, Romana 
Plecháčová a Jitka Korzonková. Hlavní sčitatelkou určil Ing. Blanku Rychlou. Zpracováním zápisu z 19. zasedání 
Zastupitelstva města Karviné pověřil paní Janu Nekardovou, u které byl rovněž k nahlédnutí zápis z 18. zasedání 
ZM konaného dne 21.03.2017, který byl ověřen bez připomínek. Jako pracovní předsednictvo byla schválena rada 
města. Ověřovateli zápisu byli schváleni: pan Vladimír Kolek a Mgr. Aleš Hujík. Tím byly ukončeny procedurální 
otázky, viz hlasování č. 1, usnesení ZM č. 561 (pro 36, proti 0, zdrželo se 0).

                 
p. T. Hanzel - sdělil, že v programu 19. zasedání Zastupitelstva města Karviné došlo k těmto úpravám:
Po jednání schůze RM dne 19.04.2017 byly členům ZM předány na cloud Karviná tyto materiály :
z Odboru rozvoje - doplnění programu č. 1 - „Kotlíkové dotace v Moravskoslezském kraji - 2. výzva - Smlouva o 
spolupráci při realizaci projektu Kotlíkové dotace v Moravskoslezském kraji“,
z Odboru majetkového - doplnění programu č. 2 - „Záměr nabýt bývalou Polskou základní školu v Karviné-Novém 
Městě“,
z Odboru organizačního - doplnění programu č. 3 - „Změna OZV č. 8/2016“,
z Odboru organizačního - doplnění programu č. 4 - „Zásady pro nakládání s nemovitým majetkem“.
Protože tyto body byly uvedeny v programu 19. zasedání ZM Karviné, nebylo třeba o jejich doplnění hlasovat.

Dále byly po jednání schůze RM dne 19.04.2017 členům ZM předány na cloud Karviná k projednání tyto materiály:
z Odboru ekonomického - doplnění programu č. 5 - „Poskytnutí zápůjčky na realizaci výměny kotle - 31. smlouva“,
z Odboru sociálního - doplnění programu č. 6 - „Vyjádření k potřebnosti sociální služby domov se zvláštním 
režimem“.
Protože tyto body nebyly uvedeny v programu 19. zasedání ZM Karviné, nechal o jejich doplnění postupně hlasovat.

                 
p. T. Hanzel - nejdříve nechal hlasovat o doplnění programu č. 5 - „Poskytnutí zápůjčky na realizaci výměny kotle 
- 31. smlouva“,

HLASOVÁNÍ : č. 2
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 561
Návrh byl schválen.

                 
p. T. Hanzel - dále nechal hlasovat o doplnění programu č. 6 - „Vyjádření k potřebnosti sociální služby domov se 
zvláštním režimem“.

HLASOVÁNÍ : č. 3
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 561
Návrh byl schválen.
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Po jednání mimořádné schůze RM před dnešním zasedáním ZM byl doplněn program 19. zasedání ZM ještě 
o materiál: 
z Odboru majetkového - doplnění programu č. 7 -„Převod domu č. p. 2937 - 2939, ulice Mendelova, 
Karviná-Hranice“.
Protože tento bod nebyl uveden v programu 19. zasedání ZM Karviné, nechal primátor také o jeho doplnění 
hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 4
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 561
Návrh byl schválen.

                 
p. T. Hanzel - zeptal se, zda jsou další návrhy na doplnění programu. Protože tomu tak nebylo, nechal navržený 
program 19. zasedání ZM, včetně doplněných bodů, schválit.

HLASOVÁNÍ : č. 5
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 561
Návrh byl schválen.

                 
V souladu s článkem 14.1 JŘ ZM primátor informoval o tom, že člen zastupitelstva, u něhož skutečnosti nasvědčují, 
že by jeho podíl na projednávání a rozhodování určité záležitosti v zastupitelstvu mohl znamenat výhodu nebo škodu 
pro něj samotného nebo osobu blízkou, pro fyzickou nebo právnickou osobu, kterou zastupuje na základě zákona 
nebo plné moci, je povinen dle § 83 odst. 2 zákona o obcích sdělit tuto skutečnost před zahájením zasedání 
zastupitelstva.
Dále dle § 8 zákona o střetu zájmu jsou dlouhodobě uvolnění členové zastupitelstva a členové rady, kteří nejsou pro 
výkon funkce dlouhodobě uvolnění, povinni při jednání zastupitelstva, ve kterém vystoupí v rozpravě, předložit návrh 
nebo jsou oprávněni hlasovat, oznámit svůj poměr k projednávané věci, jestliže se zřetelem k výsledku projednání 
věci by jim mohla vzniknout osobní výhoda nebo újma anebo mají-li na věci jiný osobní zájem, a to písemně před 
zahájením jednání nebo ústně v jeho průběhu, nejpozději však před tím, než zastupitelstvo přistoupí k hlasování. 
Oznámení je vždy součástí zápisu z jednání; oznámení není třeba učinit, jde-li jinak o prospěch nebo zájem obecně 
zřejmý.
p. E. Maatykiewicz - oznámil střet zájmu k bodu - doplnění programu č. 7 -„Převod domu č. p. 2937 - 2939, 
ulice Mendelova, Karviná-Hranice“.

1)   Účetní závěrka statutárního města Karviná sestavená k rozvahovému dni 31.12.2016
p. T. Hanzel - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor ekonomický. Jednalo se o soustavu účetních výkazů - 
rozvaha, výkaz zisku a ztrát, přehled o změnách vlastního kapitálu, přehled o peněžních tocích, zpráva z 
provedených auditů a kontrol, zpráva inventarizační, o přezkumu hospodaření a o vymáhání pohledávek, které byly 
přílohami usnesení k tomuto materiálu, ke kterému otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 1.

HLASOVÁNÍ : č. 6
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 562
Návrh byl schválen.

2)   Návrh finančního vypořádání statutárního města Karviné za rok 2016
p. T. Hanzel - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor ekonomický. Návrh finančního vypořádání statutárního 
města Karviné za rok 2016 byl projednán na základě požadavků jednotlivých správců rozpočtů. Návrh finančního 
vypořádání byl uveden v příloze č. 1 k usnesení a v příloze č. 2 k usnesení byla uvedena rekapitulace rozpočtových 

Statutátrní město Karviná - Magistrát města Karviné
Fryštátská 72/1, 733 24 Karviná-Fryštát ? IČ: 00297534 ? DIČ: 
CZ00297534
Zápis: 2



opatření schválených radou města ve IV. čtvrtletí 2016. K předloženému materiálu otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

Ing. O. Brdíčko - vzhledem k tomu, že městu zůstává do dalších let celkem velká rezerva a zanedbanost místních 
chodníků a komunikací je ve městě dosti značná, navrhl, pokud jsou nachystány nějaké projekty, zda by bylo možné 
navýšit finanční prostředky do investiční výstavby chodníků a komunikací ještě v letošním roce. Tedy uvolnit navíc 
finanční prostředky nad navrženou částku 20 mil. Kč. Dále navrhl, aby byla z rezervy uvolněna částka ve výši cca 2 
mil. Kč na dvě věci, a to příspěvek na výměnu čipových karet ODIS pro občany města Karviné ve výši cca 100,-- Kč 
za jednu kartu a částku cca 1,5 mil. Kč na snížení jízdného pro dlouhodobé jízdenky žákům do 15 let na 30, 90 
denní a pěti měsíční tak, aby cena dlouhodobé jízdenky vycházela na 10,-- Kč. 
Ing. J. Wolf - k prvnímu návrhu týkajícímu se zanedbanosti chodníků a komunikací a nedostatku parkovacích ploch 
uvedl, že v rozpočtu města na rok 2017 byla schválena částka ve výši 30 mil. Kč + z přebytku hospodaření bylo 
navrženo navýšení této částky o dalších 30 mil. Kč. Domníval se, že částka ve výši 60 mil. Kč je pro letošní rok 
dostatečná s tím, že není možné opravit letos všechny chodníky a cesty. Je nutné brát v úvahu, že samotné 
rekonstrukci předchází investiční příprava, kroky musí být postupné. K druhému návrhu uvedl, že společnosti 
ČSAD, a.s. město Karviná na začátku roku schválilo navýšení dotace o 4,5 mil. Kč na zvýšení mezd řidičům s tím, 
že město dlouhodobě nezvedalo ceny jízdného. O tom, zda schvalovat další výjimky pro ČSAD, a.s. rozhodnou 
zastupitelé svým hlasováním. 
p. T. Hanzel - nechal hlasovat o předloženém protinávrhu Ing. Brdíčka.

HLASOVÁNÍ : č. 7
PRO : 9
PROTI : 15
ZDRŽEL SE : 14 usnesení č.          
Návrh nebyl schválen.

                 
p. T. Hanzel - protože nebyl schválen protinávrhu Ing. Brdíčka, nechal hlasovat o původním návrhu na 
usnesení bodu programu č. 2.

HLASOVÁNÍ : č. 8
PRO : 36
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 2 usnesení č. 563
Návrh byl schválen.

3)   Poskytnutí zápůjčky na realizaci výměny kotle - 28. - 30. smlouva
p. T. Hanzel - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor ekonomický. Jednalo se o poskytnutí zápůjčky k podpoře 
Programu „Kotlíkové dotace v Moravskoslezském kraji“ s tím, že byly předloženy ke schválení 3 smlouvy o zápůjčce 
pro uvedené žadatele v důvodové zprávě materiálu.. K předloženým návrhům otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 3.

HLASOVÁNÍ : č. 9
PRO : 37
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 1 usnesení č. 564
Návrh byl schválen.

        doplnění programu č. 5 - Poskytnutí zápůjčky na realizaci výměny kotle - 31. smlouva
p. T. Hanzel - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor ekonomický. Jednalo se o poskytnutí zápůjčky k podpoře 
Programu „Kotlíkové dotace v Moravskoslezském kraji“, kdy byla předložena ke schválení smlouva o zápůjčce pro 
uvedeného žadatele v důvodové zprávě materiálu. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu - doplnění 
programu č. 5.
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HLASOVÁNÍ : č. 10
PRO : 36
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 1 usnesení č. 565
Návrh byl schválen.

4)   Vyhodnocení bezpečnostní situace ve statutárním městě Karviná za rok 2016
p. T. Hanzel - uvedl, že předkladatelem materiálu byla Městská policie Karviná. Zpráva o vyhodnocení bezpečnostní 
situace ve městě za uplynulý rok byla zpracovaná Policií ČR, Městskou policií Karviná, Hasičským záchranným 
sborem, oddělením Požární ochrany statutárního města Karviné a odbory MMK - správním a sociálním. O krátké 
úvodní slovo, doplněné prezentací, požádal Mgr. Petra Bičeje, ředitele Městské policie Karviná, kterému předal 
slovo. 
Mgr. P. Bičej - řekl, že z předloženého materiálu a prezentace bylo zřejmé, že ve statutárním městě Karviná, v 
porovnání let 2015 a 2016, došlo u celkově zjištěné trestné činnosti, jejichž šetření spadá do územní působnosti 
obvodních oddělení Policie ČR, k poklesu o 105 skutků. Vliv na to má dobrá spolupráce MP Karviná s Policií ČR. 
Pachatelé se zadržují, odsuzují a tím pádem nepáchají novou trestnou čiinnost. Zároveň došlo k navýšení míry 
objasněnosti trestné činnosti. Mezi nejčastěji vyskytující se druhy kriminality patří majetková a násilná trestná 
činnost. U násilné trestné činnosti byl v roce 2016 zaznamenán pokles nápadu a objasněnost vystoupala na 
hodnotu 80%. Strážníci Městské policie Karviná provedli za loňský rok 14 968 zákroků a úkonů, z toho přijali 4 974 
oznámení. V oblasti přestupků spáchaných proti majetku došlo taktéž k poklesu o 205 zjištěných skutků. Celkově se 
navýšila kontrolní činnost strážníky, kdy počet kontrolovaných osob byl navýšen celkem o 754 osob. Zvýšili se 
kontroly jízdních kol a kontroly se zaměřením na majitele či průvodce, kontroly dodržování OZV, veřejného pořádku 
s tím, že tato kontrola je velmi důležitá. V porovnání s rokem předcházejícím se zvýšila dopravní nehodovost a 
přestupky v dopravě, přestože probíhají častá měření rychlosti. V rámci preventivní činnosti byly realizovány 
projekty: Bezpečné léto, Sociálně psychologický výcvik pro rodiče s dětmi, Forenzní značení jízdních kol a 
invalidních vozíků, Bezpečně po celý den - besedy pro MŠ, ZŠ a SŠ, Senioři - bezpečný domov, Chráníme seniory, 
Asistenti prevence kriminality a Sportem k morálce. Navázána byla spolupráce nejen s okolními městy, ale také s 
Polskou republikou ve značení kol s tím, že bude záležet, jak bude v této činnosti polská strana spolupracovat. Dále 
se vyjádřil k počtu nalezených injekčních stříkaček, jejichž počet se oproti předcházejícímu roku zvýšil z 179 na 367. 
Na území města Karviné bylo u Hasičského záchranného sboru Moravskoslezského kraje v roce 2016 evidováno 
celkem 545 mimořádných událostí spojených s účastí jednotek požární ochrany. Největší počet zásahů 
představovaly technické havárie, dále pak požáry, dopravní nehody s počtem 69 případů. Evidováno bylo 44 planých 
poplachů a 17 x zasahovaly jednotky při úniku nebezpečné látky. Po celou dobu spolupracovali příslušníci HZS MSK 
aktivně s ostatními složkami Integrovaného záchranného systému s cílem ochrany životů a zdraví občanů a 
minimalizaci škod nejen v oblasti přímého zásahu, ale také v oblasti prevence. Město Karviná má v rámci požární 
ochrany 3 JSDH a to: JSDH Karviná-Ráj, kde patří také Louky, Hranice a Staré Město. Jedná se o podpůrnou 
složku HZS MSK - Územního odboru Karviná. Tyto jednotky zasahují také v rámci akcí mimo katastr města, podílejí 
se na výcviku mládeže, z nichž se pak stávají profesionální hasiči.
Odbor správní Magistrátu města Karviné v roce 2016 evidoval 4 862 oznámení o spáchání přestupků. Nejpočetnější 
skupinu tvořily přestupky na úseku občanských průkazů. Početnou skupinu tvořily přestupky proti majetku. Další 
významnou skupinu tvořily také přestupky proti občanskému soužití, nemalou skupinu přestupky v dopravě. V 
předloženém grafu byly uvedeny přestupky dle jednotlivých úseků. Odbor sociální svými statistickými údaji doložil 
kvalitu a náročnost odváděné práce v oblasti sociálně výchovné prevence a sociální práce s problémovými 
skupinami a společensky nepřizpůsobivými dětmi a mládeží. V roce 2016 bylo pracovnicemi odboru řešeno 227 dětí 
do 18 let v celkem 414 případech. Graf představoval srovnání počtu případů v oblasti trestné činnosti spáchané v 
letech 2014 - 2016 řešených u dětí do 15 let, od 15 let do 18 let, dále počet dětí ve výkonu vazby nebo výkonu 
trestu. Na závěr svého vystoupení poděkoval všem, kteří se na zpracování zprávy podíleli nebo spolupracovali. 
Konstatoval, že situace na poli bezpečnosti byla v roce 2016 nejlepší za posledních 20 let.
p. T. Hanzel - poděkoval za provedenou prezentaci materiálu, ke kterému otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

Mgr. I. Hudzietzová - požádala ředitele MP Karviná o provedení srovnání bezpečnostní situace města Karviné s 
ostatními okolními městy a také městy v ČR.
Mgr. P. Bičej - uvedl, že existuje tzv. mapa kriminality, která je dohledatelná na internetu a je sestavená z pořadí 
jednotlivých policejních oddělení, nikoliv měst. Ve velkých městech jsou také různé městské části, ve kterých žije 
různé složení obyvatelstva. V našem městě je situace horší v přepočtu na počet obyvatel v městské části 
Karviná-Nové Město, mnohem lepší situace je v obvodním oddělení Karviná 7, které zahrnuje městské části 
Karviná-Mizerov, Ráj a Hranice. Toto obvodní oddělení se umístilo zhruba 10 míst od města Bohumín, které je často 
dáváno za příklad jako město s nízkou kriminalitou. Obvodní oddělení Karviná 6 se umístilo kolem 44 místa, vloni to 
bylo kolem 84-86 místa. V této části města má na tuto situaci převážně vliv složení obyvatelstva, které zde žije.
p. A. Barák - zeptal se na bydlení v garážích, zda se dá tomu nějakým způsobem zabránit, hlavně v garážích ve 
vyloučených lokalitách.
Mgr. P. Bičej - obával se, že to není možné v garážích, které jsou v osobním vlastnictví. Pokud nikdo nepáchá 
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trestnou činnost, není toto bydlení postižitelné. Samotné bydlení v garážích není problém. Problémy nastaly tehdy, 
když se tyto garáže pronajímaly a byly zde shromažďovány věci z trestné činnosti, prováděla se tam tzv. lihová 
činnost apod. Pokud bylo poukázáno na poznatek spojený s trestnou činností, byl tento skutek oznámen a následně 
prošetřen. 
p. A. Barák - vznesl dotaz týkající se sběru jehel. Měl za to, že se sbírají pravidelně s tím, že v mediích proběhla 
informace o této této akci.
Mgr. P. Bičej - potvrdil, že sběr jehel probíhá pravidelně. To, o čem hovořil pan Barák, byla celorepubliková akce 
„Jehla“, ke které se přidalo cca 400 strážníků s tím, že v Karviné bylo v tento den sesbíráno 19 jehel. Obecně se za 
měsíc posbírá cca 25 - 30 jehel. Pracovníci veřejně prospěšných prací jsou také do této činnosti zapojeni.
p. A. Barák - zeptal se, zda je v Karviné nějaké centrum, kde výměna těchto jehel probíhá a jakým způsobem. 
Dodal, že přeto, že jsou jehly měněny zdarma, jsou stále nějaké nacházeny volně hozené.
Mgr. P. Bičej - uvedl, že se výměnou jehel zabývá Slezská diakonie. Jedná se o terénní práci, v rámci které probíhá 
tento výměnný program.. Je zde vedena i evidence těchto lidí prostřednictvím kódů s tím, že dostávají kus za kus. 
Dodal, že tento výměnný program chrání naše občany nebo děti před tím, aby se např. nenapíchly na pískovišti o 
jehlu. Měl za to, že tento výměnný program funguje docela dobře. 
p. A. Barák - poslední dotaz vznesl k problematice vraků, neboť v některých vracích přespávají bezdomovci. Uvedl, 
že problém není pouze s tím jedním vrakem, o kterém hovořil na minulém zasedání ZM, ale nyní měl na mysli 
problematiku vraků, které se ve městě Karviná nacházejí, obecně. Proto je třeba tuto situaci zmapovat a řešit ji.
Mgr. P. Bičej - uvedl, že situace již byla zmapována. Na dotaz, týkající se vraků, již bylo panu Barákovi odpovězeno 
MP Karviná a také Odborem rozvoje. Protože ne každý vrak, který se takto jeví, je vrak. Občané, kteří byli na tuto 
skutečnost upozorněni, je již odtáhli s tím, že v této činnosti bude i nadále pokračováno. 
p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu 
č. 4.

HLASOVÁNÍ : č. 11
PRO : 36
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 566
Návrh byl schválen.

5)   Vyhodnocení Programu prevence kriminality statutárního města Karviné za rok 2016
p. T. Hanzel - uvedl, že předkladatelem materiálu byla Městská policie Karviná. Program prevence kriminality 
statutárního města Karviná na rok 2016 byl schválen na zasedání ZM dne 15.03.2016 s tím, že celkem bylo 
realizováno 9 projektů, na 3 z nich byla poskytnuta dotace z Ministerstva vnitra ČR. Jednotlivé projekty byly 
vyhodnoceny v příloze č. 1 k usnesení. K předložené zprávě otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 5.

HLASOVÁNÍ : č. 12
PRO : 36
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 567
Návrh byl schválen.

6)   Dodatek č. 2 ke smlouvě o spolupráci při realizaci projektu Kotlíkové dotace v Moravskoslezském kraji
p. T. Hanzel - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje. Dodatkem č. 2 k uvedené smlouvě se obec 
zavazuje poskytnout konečným uživatelům na spolufinancování výměny kotlů částku ve výši 10 % způsobilých 
výdajů, maximálně 15.000,- Kč, a to všem, kteří podali žádost v rámci vyhlášení 1. výzvy včetně doplňkové výzvy, tj. 
do 31.03.2017. K předloženému návrhu otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 6.

HLASOVÁNÍ : č. 13
PRO : 36
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 568
Návrh byl schválen.

Statutátrní město Karviná - Magistrát města Karviné
Fryštátská 72/1, 733 24 Karviná-Fryštát ? IČ: 00297534 ? DIČ: 
CZ00297534
Zápis: 5



        Doplnění programu č. 1 - Kotlíkové dotace v Moravskoslezském kraji - 2. výzva - Smlouva o spolupráci 
při realizaci projektu Kotlíkové dotace v Moravskoslezském kraji
p. T. Hanzel - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje. Jednalo se o zapojení města Karviné do 
programu Kotlíkové dotace v Moravskoslezském kraji - 2. výzvy a uzavření Smlouvy o spolupráci při realizaci tohoto 
projektu, ve které se město zavazuje poskytnout na spolufinancování výměny kotlů částku ve výši Kč 10.000,-- na 
dílčí projekt konečného uživatele. Podmínky poskytnutí dotace byly uvedeny v důvodové zprávě materiálu, ke 
kterému otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

Ing. O. Brdíčko - zeptal se, zda bylo správně v návrhu na usnesení uvedena dotace ve výši 10 tis. Kč pro 
konečného uživatele, neboť v první výzvě se jednalo o poskytnutí dotace ve výši 15 tis. Kč. Proč tedy tento rozdíl v 
navržených dotacích. 
Mgr. M. Šrámková - vysvětlila, že druhá výzva je rozdílná od té první výzv v tom, že maximální výše dotace byla ve 
výši 150 tis. Kč, město přispívalo dotací ve výši 10%. Ve druhé výzvě se pohybujeme v pěti úrovních dotací, kdy 
minimálně může příjemce dostat 75 tis. Kč z evropských fondů a maximálně dotaci ve výši 120 tis. Kč. Krajský úřad 
bude přispívat dotací ve výši 7,5 % a Moravskoslezský kraj rovněž 7,5 %., což dohromady činí dotaci ve výši 15 tis. 
Kč občanům Moravskoslezského kraje k dotaci z EU. Žádný občan nemůže dosáhnout na dotaci vyšší jak 100 %. 
To znamená, že když nejnižší dotace bude ve výši 75 tis. Kč + 15 tis. Kč KÚ, dostaneme se příjemce na částku 90 
tis. Kč. Dotace ze strany města vychází maximálně ve výši 10 tis.Kč. Kraj nedoporučoval, aby pro každý druh kotle 
(5 druhů) mělo město jiný příspěvek, ale stejnou fixní částku pro všechny občany. Došli proto k závěru, že dotace ve 
výši 10 tis. Kč bude pro všechny žadatele stejná. Dodala, že výzva byla zveřejněna i na webových stránkách MS 
kraje s tím, že bude možné se do výzvy hlásit začátkem června 2017. Opět budou probíhat školení jak pro občany, 
tak i pro úřady. Rovněž budou probíhat informační setkání s občany města, kteří budou moci podat žádost o dotaci 
elektronicky do 05.09.2017.
p. T. Hanzel - dodal, že podmínky ve druhé výzvě jsou trochu jiné. Kampaň a osvěta k výměně kotlů bude opět 
probíhat, neboť je velmi důležitá k tomu, aby občané věděli, na co mají nárok, kdy, kde a na koho se mohou obrátit. 
Znečištění ovzduší od domkařů je v Karviné stále jedno z největších. Snahou města bude, co jak nejvíce lidí 
přesvědčit, aby začali vytápět ekologičtějším způsobem, než činí dosud. 
Protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu doplnění programu č. 1.

HLASOVÁNÍ : č. 14
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 569
Návrh byl schválen.

7)   Změna usnesení ZM Karviné č. 435 ze dne 13.09.2016 - Záměr realizovat projekt Slezské pohraničí - 
společná historie měst Havířov, Jastrzebie-Zdrój, Karviná
p. T. Hanzel - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje. Předmětem projektu byla změna pozice 
vedoucího partnera, a to ze statutárního města Karviné na město Jastrzębie-Zdrój. Změna nebude mít vliv na 
obsahové zaměření či cíle projektu, nedojde ani ke změně výše výdajů projektu či jiných dopadů na financování 
projektu. Promítne se pouze do „Dohody“ o spolupráci na tomto projektu. K předloženému návrhu otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 7.

HLASOVÁNÍ : č. 15
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 570
Návrh byl schválen.

8)   Záměr realizovat projekt Toulky údolím Olše
p. T. Hanzel - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje, který připravuje podklady pro podání žádosti o 
dotaci na uvedený projekt, jehož náplní bude vybudování dráhy “Pumptrack“ v obci Hażlach. Město Karviná se do 
projektu zapojí pouze svou účastí na jednotlivých akcích, které budou probíhat v letech 2018 - 2019. K 
předloženému záměru otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 8.
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HLASOVÁNÍ : č. 16
PRO : 37
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 571
Návrh byl schválen.

9)   Záměr realizovat projekt Procházkou po Velkých Kunčicích - II. etapa stezky zdraví hraběnky 
Thum-Hohensteinové
p. T. Hanzel - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje. Náplní projektu bude především prodloužení 
stávající stezky zdraví v obci Hażlach s tím, že město Karviná není finančně do projektu zapojeno, pouze se bude 
účastnit realizovaných akcí, které budou probíhat v roce 2018. K předloženému záměru otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 9.

HLASOVÁNÍ : č. 17
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 572
Návrh byl schválen.

10)   Poskytnutí finančních příspěvků z rozpočtu statutárního města Karviné na podporu individuální bytové 
výstavby
p. T. Hanzel - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje, který obdržel žádosti o poskytnutí finančního 
příspěvku z rozpočtu statutárního města Karviné na podporu individuální bytové výstavby, které dle schválených 
„Zásad“ splňují stanovené podmínky. Na základě této skutečnosti rada města doporučila uvedeným žadatelům 
finanční příspěvek na výstavbu rodinného domu ve výši Kč 150.000,-- poskytnout. K předloženému návrhu otevřel 
diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 10.

HLASOVÁNÍ : č. 18
PRO : 37
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 1 usnesení č. 573
Návrh byl schválen.

11)   Poskytnutí dotace Hasičskému záchrannému sboru Moravskoslezského kraje
p. T. Hanzel - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje. Jednalo se o poskytnutí dotace ve výši 
500.000,-- Kč a uzavření smlouvy na pokrytí investičních výdajů souvisejících s činností jednotek Hasičského 
záchranného sboru, a to na jejich provoz, údržbu a opravy areálu hasičské stanice Karviná. K předloženému návrhu 
otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 11.

HLASOVÁNÍ : č. 19
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 574
Návrh byl schválen.

12)   Poskytnutí dotace Slezské univerzitě v Opavě, Obchodně podnikatelské fakultě v Karviné
p. T. Hanzel - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje. Jednalo se o poskytnutí dotace na dokrytí 
výdajů spojených s realizací projektu “Komunitní výzkum města Karviná“, s konáním 2 mezinárodních konferencí a 
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na vydání 4 čísel časopisu Acta academica karviniensia. K předloženému návrhu otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 12.

HLASOVÁNÍ : č. 20
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 575
Návrh byl schválen.

13)   Převod domu č. p. 2943 - 2945, ulice Slovenská, Karviná-Hranice
p. T. Hanzel - k předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože žádné dotazy ani připomínky k majetkové záležitosti nebyly podány, nechal o návrhu 
usnesení bodu programu č. 13 hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 21
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 576
Návrh byl schválen.

14)   Převod domu č. p. 2953, ulice Čsl. armády, Karviná-Hranice
p. T. Hanzel - k předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože žádné dotazy ani připomínky k majetkové záležitosti nebyly podány, nechal o návrhu 
usnesení bodu programu č. 14 hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 22
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 577
Návrh byl schválen.

15)   Převod pozemku - Andrea Králová
p. T. Hanzel - k předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože žádné dotazy ani připomínky k majetkové záležitosti nebyly podány, nechal o návrhu 
usnesení bodu programu č. 15 hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 23
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 578
Návrh byl schválen.

16)   Převod pozemku - Petr Kříž a Šárka Křížová
p. T. Hanzel - k předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože žádné dotazy ani připomínky k majetkové záležitosti nebyly podány, nechal o návrhu 
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usnesení bodu programu č. 16 hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 24
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 579
Návrh byl schválen.

17)   Uzavření kupní smlouvy - LIFT COMPONENTS s.r.o.
p. T. Hanzel - k předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože žádné dotazy ani připomínky k majetkové záležitosti nebyly podány, nechal o návrhu 
usnesení bodu programu č. 17 hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 25
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 580
Návrh byl schválen.

        Doplnění programu č. 2 - Záměr nabýt bývalou Polskou základní školu v Karviné-Novém Městě
p. T. Hanzel - k předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

Ing. O. Brdíčko - zeptal se, zda již je znám nějaký záměr města na využití budovy bývalé Polské základní školy v 
Karviné-Novém Městě. 
Ing. J. Wolf - řekl, že některé části této budovy jsou již pronajaty, a to stávající střední škole, která se stále rozvíjí. 
Bude proto v pronájmu budovy pokračovat tak, jak to měla dohodnuté s OPF Karviná s tím, že možná budou 
potřebovat i další prostory. Dále si pronajímají prostory spolky a sdružení, a to PZKO, Řecká obec a PODA. Takže 
částečné využití budovy v současné době je. Město Karviná již dnes jedná o tom, že zbytek nebo část objektu této 
budovy nabídne k podnikatelských účelům, jak tomu je v současné době např. na ZUŠ v Karviné-Mizerově. Vedení 
města jedná s potenciálními zájemci, kteří by zde chtěli podnikat. 
p. T. Hanzel - protože další dotazy ani připomínky k majetkové záležitosti nebyly podány, nechal o návrhu 
usnesení bodu doplnění programu č. 2 hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 26
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 581
Návrh byl schválen.

        Doplnění programu č. 7 - Převod domu č. p. 2937 - 2939, ulice Mendelova, Karviná-Hranice
p. T. Hanzel - k předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože žádné dotazy ani připomínky k majetkové záležitosti nebyly podány, nechal o návrhu 
usnesení bodu doplnění programu č. 7 hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 27
PRO : 37
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 1 usnesení č. 582
Návrh byl schválen.

18)   Náměty Výboru pro národnostní menšíny ZM Karviné ze dne 15.03.2017
p. T. Hanzel - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační. Na zastupitelstvo města se obrátili dva 
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členové výboru pro národnostní menšiny se svými náměty uvedenými v důvodové zprávě. K předloženému 
materiálu otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Gallik - vysvětlil, že náměty byly vzneseny členy výboru na jednání dne 15.03.2017 s tím, že některé již byly 
vyřešeny. Jednalo se o námět polské menšiny, která hledala polského řečníka. Mgr. Szyja již podal informaci o 
zajištění tohoto řečníka. Další námět týkající se květinové úpravy na kruhovém objezdu před hlavní budovou objektu 
lázní Darkov bude již taky vyřešen. Z přebytku hospodaření města za rok 2016 byla vyčleněna finanční částka na 
tuto úpravu. Ostatní náměty jsou rovněž v řešení. 
p. T. Hanzel - protože žádné dotazy nebyly k předloženému materiálu podány, nechal o návrhu usnesení bodu 
programu č. 18 hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 28
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 583
Návrh byl schválen.

        Doplnění programu č. 3 - Změna OZV č. 8/2016
p. T. Hanzel - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační. Předmětná změna se týkala přílohy č. 1 
vyhlášky, která vymezuje veřejnosti přístupné podniky pořádané v neuzavřeném prostoru na území města Karviné 
po 22:00 hodině. Pořadatelé některých akcí se obrátili na město se žádostí o úpravu přílohy č. 1 spočívající v 
doplnění u již schválené akce. K předložené změně otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

Ing. O. Brdíčko - podal návrh na změnu usnesení, a to zrušení celého článku č. 6 uvedené OZV č. 8/2016, týkající 
veřejné produkce na Masarykově náměstí a přilehlých ulicích. Měl za to, že by na zákaz této produkce mělo být 
použito jiné ustanovení.
p. T. Hanzel - řekl, že jiné ustanovení není možné použít. V tomto článku se nejedná o hudební produkci jako 
takovou, ale o to, že zde bude někdo hrát a tím obtěžovat občany města na těchto uvedených prostranstvích. Pokud 
se bude jednat o hudbu na určité úrovni, nebude to nikdo nikomu zakazovat. Město však k tomuto zákazu musí mít 
nějaký nástroj. 
Ing. O. Brdíčko - v tomto případě navrhl vymezit tento prostor u církevních objektů. Jako příklad uvedl např. akci u 
evangelického kostela, kde bude provozovat nějaká skupina hudební produkci. 
p. T. Hanzel - dodal, že schválením OZV se nejedná o zákaz produkce u evangelického nebo katolického kostela, 
ale o produkci provozovanou různými sektami apod. Vedení města nechce omezovat provozování volné kultury, hru 
na ulicích apod. Město naopak podporuje kulturní činnosti z různých fondů a grantů, dále prostřednictvím MěDK při 
konání různých hudebních akcí v rámci “Karvinského hudebního léta“. Uvedený nástroj je na tzv. zvláštní skupiny, 
kterým může město zabránit v těchto obtěžujících aktivitách, aby slušní lidé mohli strávit klidný a příjemný pobyt na 
náměstí a přilehlých předzahrádkách. Jde o to, že tento článek byl v médiích špatně interpretován. Vzniklo tím 
nedorozumění, že město brání v rozvoji kultury a v provozování hudební produkce. Protože se jednalo o protinávrh, 
po ukončení diskuze o něm nechal hlasovat.
p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal hlasovat o protinávrhu Ing. Brdíčka - zrušení 
článku č. 6 uvedené OZV.

HLASOVÁNÍ : č. 29
PRO : 1
PROTI : 9
ZDRŽEL SE : 28 usnesení č.          
Návrh nebyl schválen.

                 
p. T. Hanzel - protože protinávrh Ing. Brdíčka nebyl schválen, nechal hlasovat o původním návrhu usnesení 
bodu doplnění programu č. 3.

HLASOVÁNÍ : 30
PRO : 38
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 584
Návrh byl schválen.
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        Doplnění programu č. 4 - Zásady pro nakládání s nemovitým majetkem
p. T. Hanzel - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační. Jednalo se o provedení změn v těchto 
zásadách v souvislosti s novelou zákona o obcích, dále o vložení nového článku týkajícího se prostor Business 
Gate, změnu v úpravě umísťování zařízení pro bezdrátové připojení k internetu a o sjednocení terminologie s 
občanským zákoníkem. K předloženému návrhu otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu doplnění 
programu č. 4. 

HLASOVÁNÍ : č. 31
PRO : 37
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 585
Návrh byl schválen.

        Doplnění programu č. 6 - Vyjádření k potřebnosti sociální služby domov se zvláštním řežimem
p. T. Hanzel - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor sociální, který obdržel žádost společnosti Moravské 
centrum sociální péče, zastoupené ředitelem Ing. Lukášem Hrčkem ve věci vyjádření potřebnosti této sociální 
služby. Společnost měla záměr vybudovat pobytovou sociální službu - domov se zvláštním režimem, se zázemím 
pro terénní službu, pro určitou cílovou skupinu. Návrh na usnesení byl zpracován variantě. Po projednání 
předloženého návrhu v radě města bylo doporučeno nevyslovit potřebnost předmětné sociální služby na území 
města Karviné, a to v budově na Univerzitním náměstí v Karviné-Fryštátě. K předloženému návrhu otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu doplnění 
programu č. 6, který doporučila rada města - nevyslotit potřebnost předmětné sociální služby.

HLASOVÁNÍ : č. 32
PRO : 37
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 586
Návrh byl schválen.

19)   Nové interpelace členů ZM
p. A. Barák - přednesl písemnou interpelaci za nepřítomného MUDr. M. Gebauera, týkající se podané žádosti 
nájemců nebytových prostor polyfunkčního domu na ulici Fryštátské. Nájemci uvedeného polyfunkčního 
domu požádali o zvážení provedení studie nebo jiných obdobných kroků k zajištění možnosti bezproblémového 
zásobování provozoven v tomto polyfunkčním domě. Pokud na ul. Fryštátská zastaví dodavatel, či nájemce a zdrží 
se delší dobu, je často pokutován strážníky MP Karviná. Z druhé strany vozovky je zakresleno žluté vodorovné 
značení zamezující parkování. Kolmo k ulici Fryštátská jsou vyznačena stání, avšak tyto parkovací místa hodně 
využívají obyvatele polyfunkčního domu a poté vnitřní parkovací místa mnohdy zejí prázdnotou. Požádal proto radu 
města, aby s tímto problémem zabývala, neboť i nájemci nebytových prostor mají ve svých provozovnách nárok na 
zásobování nebo parkování. Měl za to, že je v zájmu města podporovat i drobné podnikatele.
p. T. Hanzel - řekl, že na interpelaci bude odpovězeno písemně.

20)   Různé - MMK
p. T. Hanzel - podal informaci o kladení věnců dne 03.05.2017 v 15:00 hodin u Památníku Osvobození v 
Karviné-Novém Městě s tím, že na tuto akci pozval členy ZM Karviné.

p. A. Barák - požádal primátora o písemnou odpověď na stížnost, kterou podali snoubenci města Karviné na 
úřednici matriky, Odboru správního MMK, z důvodu nevhodného jednání při vyřizování jejich žádosti. Chtěl vědět, 
jaké byly podniknuty kroky, aby se to už do budoucna neopakovalo.
p. T. Hanzel - řekl, že odpověď bude zaslána písemně s tím, že ujistil pana Baráka, že se to už nebude na 
příslušném oddělení opakovat. Protože se jednalo o významnou událost, vstup do manželství, šli určitě tito 
snoubenci na úřad s nadšením vyřídit svou žádost. Uvedeným způsobem by se nemělo s občany jednat. Pan 
tajemník již učinil v této záležitosti potřebná a účinná opatření tak, aby se tato věc již neopakovala. Měl za to, že 
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úřad by měl fungovat pro klienty a ne opačně. 

p. A. Barák - požádal, zda by bylo možné při prezentaci materiálů na zasedání ZM v sále OPF ztlumit světla nad 
předsednickým stolem, protože jinak je prezentace nepřehledná, je na ní špatně vidět. 
p. T. Hanzel - souhlasil s tímto upozorněním.

Mgr. P. Dyszkiewiicz - podal informaci o konání akce ve sportovní hale STaRS Karviná, a to o mezinárodním turnaji 
v badmintonu - Future - Czech International Karviná 2017, který se bude konat pod záštitou města Karviné ve dnech 
17. až 20.05.2017, na kterém by se měly představit zástupci z Číny, Indonésie, Francie, Švýcarska a dalších zemí.

p. T. Hanzel - pozval všechny přítomné na akci - „Dny Karviné“, které se budou konat ve dnech 09. - 10.06.2017 s 
tím, že se občané města mohou těšit na bohatý program.

Ing. O. Brdíčko - podal informaci o tom, že od 01.05.2017 je otevřen kostel Povýšení sv. kříže v Karviné-Fryštátě s 
tím, že byl zařazen do programu otevřených kostelů, který podporuje MS kraj. Uvedená akce bude spojena s 
pravidelnými prohlídkami podle uveřejněných otevíracích hodin u tohoto objektu.

21)   Různé - občané
p. J. Dráb - občan města - vznesl dotaz týkající se smlouvy o spolupráci města Karviné se společností 
RESIDOMO, s.r.o. s tím, že v radě města dne 19.04.2017 byla projednávána a schválena smlouva o spolupráci na 
projektu „Bezpečné bydlení“, jehož cílem je zvýšení bezpečnosti obyvatel městské části Karviná-Nové Město. 
Společnost RESIDOMO, s.r.o. (dříve RPG Byty, s.r.o.) tím zamýšlí praktické uskutečnění efektivní ochrany občanů a 
jejich majetku ve vytipované vhodné lokalitě vnitrobloku mezi ulicemi U Bažantnice, tř. Osvobození a tř. Družby v 
městské části Karviná-Nové Město, která umožní zkušební umístění mobilních mechanických zábranných a 
monitorovacích prostředků (instalací dvou pojízdných bran pro vjezd a výjezd s bezobslužným otevíráním 
zabezpečených čipy), které mají výrazně přispět k zajištění bezpečnosti a komfortu obyvatel a nájemců společnosti 
RESIDOMO, s.r.o. Zajímalo ho, v čem projekt „Bezpečné bydlení“ vlastně spočívá a k čemu bude sloužit. Osobně v 
tom viděl bydlení za uzavřenou klecí na konci městské části Karviná-Nové Město. Zeptal se, zda to je to pravé, co 
chceme. Zda budou v této tzv. kleci uzavřeni slušní občané nebo ti, kteří škodí. Dne 24.04.2017 se zúčastnil v 
Havířově mítinku, na kterém vystoupil pan Okamura, za pol. stranu SPD. Na této akci byla občany města Havířova 
předána „Petice“ týkající se ubytovávání azylantů do bývalých prázdných bytů společnosti RPG Byty, s.r.o. Na 
zasedání ZM města Havířova v lednu vystoupil zástupce společnosti RESIDOMO, s.r.o., který údajně prohlásil, že 
tato společnost má zájem, pokud vláda uvolní peníze na ubytovávání migrantů a bude vyhlášeno výběrové řízení na 
tyto ubytovny, o jejich ubytovávání ve volných bývalých bytech RPG Byty, s.r.o. Když si představil, že v 
Karviné-Novém Městě je 80 % bytů ve vlastnictví společnosti RESIDOMO, s.r.o., tak nebyl nadšen. Když k tomu 
ještě domyslel toto tzv. bezpečné bydlení, tak měl z toho ještě větší strach. Měl za to, že se budou vytvářet nějaká 
ghetta. Přestože to byly pouze jeho domněnky, tato situace vytvoří určité nebezpečí. Zeptal se, zda to nemůže vést 
naopak k opačné situaci nebo to může být zneužito pod záštitou zajištění zvýšené bezpečnosti. Byl si vědom také 
toho, že město nemůže diktovat soukromé firmě, co může nebo nemůže dělat, tedy koho si do svých domů ubytuje. 
Ale již dnešní situace v této městské části Karviné není dobrá. Zajímalo ho, jaký to bude mít další vývoj, kam až tato 
situace dospěje a co pro to město dělá nebo bude dělat. Požádal o písemnou odpověď. 
p. T. Hanzel - uvedl, že na vystoupení pana Okamury měl svůj názor. Svými vystoupeními si dělá svou politickou 
kampaň, aby se ve volbách na podzim dostal do poslanecké sněmovny. Jednalo se o snůšku nepravd, spekulací a 
zbytečné paniky, která se mezi lidmi pak šíří. K dotazu pana Drába, který se týkal nového projektu „Bezpečné 
bydlení“, uvedl, že společnost Residomo, s.r.o. má zájem po dohodě s městem pilotně rozjet tento projekt. Město 
Karviná pojímá projekt jako zónu klidného bydlení, které by mohlo přilákat mladé rodiny s dětmi. Rozložení 
vnitrobloku vyloženě nabízí využití tohoto prostoru. Město naopak projekt vítá, se společností již uzavřelo dohodu, 
která zdůrazňuje především zajištění pocitu klidu a soukromí pro rezidenty společnosti Residoma, s.r.o. v uvedené 
oblasti. Rezidenční bydlení je naprosto obvyklý způsob zajištění klidného bydlení nájemníků domů či bloků. Dodal, 
že pro město je pocit bezpečí a ochrana slušných lidí prioritou. K tomu má tento projekt směřovat. Důrazně odmítl 
jakékoliv spojování tohoto projektu se stěhováním uprchlíků do bývalých bytů společnosti RPG Byty, s.r.o.
p. J. Dráb - řekl, že se pouze zeptal, zda je to pravda, že společnost Residomo, s.r.o. má zájem ubytovávat 
emigranty ve svých prázdných bytech. Tímto chtěl upozornit na možné nebezpečí, které by mohlo nastat.
p. T. Hanzel - upřesnil, že firma s městem, které je majitelem pozemků mezi domy, uzavřela dohodu, podle níž se 
bude dovnitř areálu možné dostat pouze po projetí dvěma branami, osazenými kamerami, střeženými vjezdy. Firma 
nemá zájem ve volných bytech ubytovávat azylanty, ani zájem o vznik tzv. ghetta. Jsou to naprosté lži. Kdo chce 
záměrně šířit zbytečný strach a paniku a získávat tím politické body, ten využije každé příležitosti , tedy i této uměle 
vytvořené kauzy. Měl za to, že dávat tento projekt do souvislostí s uprchlíky, je nehoráznost a lež. Řekl, že město 
Karviná má svých problémů dost a žádné uprchlíky si na své území nepustí. Dodal, že uprchlíci se v Česku 
rozhodně nezabydlují. Někdo má zájem na vytváření neexistujícího problému, kterým jen zastrašuje slušné lidi. 
Souhlasil s názorem pana Drába, že situace je ve světě složitá s tím, že nám nepřísluší řešit tyto záležitosti. Dodal, 
že Česká republika do dnešního dne přijala pouze 12 uprchlíků, takže to nejsou žádné stovky ani tisíce, jak o tom 
hovořil pan Okamura. Město musí řešit konkrétní problémy, které se ho dotýkají. Nikdo zde nechce mít 
nepřizpůsobivé občany, ani žádné jiné. Garantoval, že nikdo z vedení města, ani žádný zastupitel nezvedne ruku pro 
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něco, co by bylo v neprospěch tohoto města. Tedy pro žádné stěhování uprchlíků do města, protože máme svých 
problémů dost. Tím bylo na dotazy pana Drába odpovězeno.

p. M. Siudová – občanka města - přednesla tyto náměty k řešení:
1. Vznesla požadavek na řešení problematiky v Bytovém domě pro seniory, Borovského č. p. 814/12, Karviná-R8j.
Upozornila na několik volných bytových jednotek v tomto domě, což přetrvává již 2-3 roky, čímž město Karviná 
přichází o peníze za nájemné v těchto bytech. Dále upozornila na přemnožení holubů, kteří se shromažďují 
převážně na balkonech neobsazených bytů a také na balkonech seniorů. Někteří jsou nepohybliví a na balkon se 
sami nedostanou, aby holubí trus mohli odstranit. Tím dochází k tomu, že v domě je špatná hygiena, dům není 
udržován v čistotě.
Ing. M. Hajdušík - vysvětlil, že problematikou obsazování těchto bytů se město zabývá. Problém viděl především v 
tom, že se do rekonstrukce tohoto domu dlouho neinvestovalo, byty jsou v původním stavu a jsou také malé (cca 18 
– 20 m2). Samozřejmě, když si starší občan může vybrat mezi více domy a byty, tak volí tu lepší variantu. Proto se 
vedení města rozhodlo z přebytku hospodaření vyčlenit určité finanční prostředky na postupnou rekonstrukci domu, 
kdy bude docházet k výměně elektrického vedení, budou se malovat společné prostory, budou instalovány nové 
zvonky – domofony, kterými si budou moci senioři do svého bytu pustit své rodinné příslušníky s tím, že dnes mají 
pouze čip a lidé mají problém se do domů dostávat. V letošním roce se budou opravovat i některé další byty, jak 
tomu bylo v letech předcházejících, kdy město opravilo 15 těchto bytů. Věřil, že se tím situace v Bytovém domě pro 
seniory na ul. Borovského změní. Připustil, že z neobsazených bytů městu Karviná utíkají peníze za nájemné Tím 
bylo na tento námět odpovězeno.
Ing. M. Hajdušík - k problematice holubů uvedl, že po dohodě s Odborem majetkovým byla objednána firma, která 
v neobsazených bytech vyklidí a odstraní nánosy trusu a také nová hnízda holubů.
p. M. Siudová - poukázala na to, že po vyklizení holubího trusu z balkonů volných bytů bude docházet k tomu, že se 
zde holubi budou i nadále vracet. Dodala, že je to velmi nepříjemné a lidi v domě to obtěžuje.
p. T. Hanzel -uvedl, že problematiku holubů řeší město i v jiných částech města. Problém viděl také v tom, že starší 
občané tyto holuby krní a oni se tam pak neustále zdržují nebo vrací.
Ing. M. Hajdušík - dodal, že na objektech města se zabezpečují vstupy na půdy, aby se zamezil přístup i 
rozmnožování holubů. Další možnost, jak zamezit návratu holubů na balkony volných bytů, viděl v instalaci sítí. Měl 
za to, že celoplošná instalace sítí by nebyla vhodná, ale pokud o to někdo z obyvatel domu požádá, nebránil se 
tomu.
p. M. Siudová - jelikož podáním stížností občanů tohoto domu se dosud nic nevyřešilo, předala za obyvatele 
uvedeného domu „Petici nájemníků bytového domu Borovského č. p. 814/12, Karviná-Ráj“, týkající se problematiky 
přemnožení holubů s tím, aby se město, jako majitel bytového domu, tímto problémem intenzivně zabývalo a situaci 
urychleně řešilo. Dodala, že trus se roznáší po domě i bytech také na botách, lidé mají strach ze vzniku případné 
epidemie nebo infekce, neboť v domě bydlí také alergici. V letních měsících bude způsobovat zápach, protože na 
balkonech prázdných bytů se nachází i mrtví holubi. Z tohoto důvodu obyvatelé domu žádají o urychlené a účinné 
řešení tohoto problému.
Ing. H. Bogoczová, MPA - vysvětlila, že město se řešením tohoto problému již dlouhodobě zabývá, ale v domě žijí 
také senioři, kteří tyto holuby krmí a oni se tam pak vracejí zpět. Sdělila, že u dvou bytů již byly na balkonech 
nainstalovány sítě. Není to ale levná záležitost, cena jedné sítě je cca 3.000,-- Kč. Proto požádala také paní 
Siudovou o provedení osvěty v tomto domě, aby senioři holuby nekrmili. Domnívala se, že i nájemníci si musí sami 
balkony od holubího trusu čistit nebo jejich rodinní příslušníci, kteří o ně pečují, když už jsou senioři málo pohybliví. 
Pokud požádají, město jim balkony za určitý poplatek vyčistí. Dodala, že všem volným bytům se bude město 
věnovat. Není však možné všechny balkony zakrýt sítěmi. V domě musí být dodržován určitý režim a pořádek s tím, 
že i nájemci domu musí při řešení daného problému spolupracovat (holuby nekrmit, ale odhánět je).
p. M. Siudová - požádala nějakého zástupce za hnutí ANO, který pracuje v majetkové a bytové komisi, zda by se 
nepřišel na znečištěné balkony do Bytového domu pro seniory na ul. Borovského podívat.
Ing. H. Bogoczová, MPA - uvedla, že si se zástupcem z bytové a majetkové komise za hnutí ANO domluví a 
schůzku s prohlídkou zorganizují.
p. T. Hanzel - řekl, že petice bude řešena v pracovním pořádku na příslušném odboru. Na dotaz bude odpovězeno 
písemně.

p. M. Siudová - při této příležitosti ještě podala informaci o tom, že osobně viděla, jak podnikatel a majitel hotelu Na 
Fryštátské, Fryštátské chalupy a penzionu vyváží do okolních kontejnerů zbytky jídel z těchto provozoven. Měla za 
to, že by měl mít své popelnice nebo kontejnery, kde by tyto zbytky odkládal. Za odvoz odpadu by měl platit.
2. p. M. Siudová - vyjádřila se k návrhu, který byl předložen v rámci vypořádání přebytku hospodaření města za rok 
2016, kde byla navržena částka na montáž domácích telefonů v Bytovém domě na ul. Borovského v částce 1 mil. 
Kč. Vznesla dotaz, zda i v tomto případě bude v domě ve večerních hodinách fungovat vrátnice.
Ing. M. Hajdušík - řekl, že po instalaci těchto zvonků nebude již vrátnice v provozu.
p. M. Siudová - měla za to, že půjde o zbytečně vynaložené peníze. Domnívala se, že to dopadne tak, že budou 
zvonky postupně vandaly, kteří se vrací ve večerních hodinách z okolních restauračních provozoven, vyrvány a 
nebudou stejně fungovat. Již v minulosti tam zvonky nainstalovány byly a takto to dopadlo.
Ing. M. Hajdušík - pokud dojde k poškození zvonků, bude škoda uhrazena pojišťovnou s tím, že vandal musí být 
policií vypátrán a potrestán. Problém, který nastane, se musí vždy vyřešit. Na domě může být např. nainstalována 
kamera, která bude tento prostor hlídat..
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p. M. Siudová - protože se jedná o investici v hodnotě 1 mil. Kč, zajímalo ji, kolik stojí město provoz vrátnice na 
jeden měsíc v tomto domě.

p. J. Hudeček - podal smutnou zprávu, že ve věku 72 let zemřel pan František Brůna, významná osobnost nejen 
karvinské, ale i české a světové házené. Požádal, aby zastupitelé uctili jeho památku minutou ticha.

                 
Protože se do diskuze v rámci bodu “Různé“ již nikdo nepřihlásil a byly projednány všechny body programu, tímto 
bylo 19. zasedání Zastupitelstva města Karviné ukončeno.

Na dalším zasedání ZM se zastupitelé města sejdou v úterý 13. června 2017 v 08:00 hodin

Tomáš Hanzel, v. r.
........................................
p. Tomáš Hanzel
primátor

Ověřovaté zápisu:

Vladimír Kolek, v. r.
........................................
Vladimír Kolek

Libor Olajec, v. r.
.........................................
Mgr. Libor Olajec

Zapsala: Jana Nekardová, zaměstnankyně Odboru organizačního, KP
Karviná dne 03.05.2017
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